
سخنگوی دولت:
 در حوزه انتصابات نقطه ضعف داریم

  جواب اشتباهات دولت قبل را پس می دهیم

 سخنگوی دولت گفت: درست است مشکلات هست اما 
رو به درمان است، مانند سلامت و دیگر مسائل، حل می شود 
و با اتکا به خود و اعتماد به نفس حتما و حتما آینده ایران از 
امروز ما به مراتب روشن تر و بالاتر است. علی بهادری جهرمی 
با تاکید بر اینکه باید برای انقلاب اسلامی ارزش قائل بشویم، 
افزود: باید نوع ارزیابی ما از انقلاب و مسیر حرکت جمهوری 
اسلامی به گونه ای باشد که نوجوان و نسل جدید ما نیز همین 
مدلی ارزیابی بکنند نه اینکه چند مشکل، آسیب، گروه و 
شخص که ممکن است هر جایی باشد، مانع دیده شدن 
مسیر کلان حرکت و رشد و غیر قابل مقایسه بودن این مسیر 
با گذشته و یا سایر کشورها باشد. بهادری جهرمی بیان کرد: 
آیا این نوع نگاه تاثیری در عدم انتقال نگاه به دانشجویان و 
نسل بعدی نداشته و رسالت بیشتری بر دوش ما نبوده که این 
نگاه را به نسل بعدی منتقل کنیم؟ وی اظهار کرد: حوادث 
پاییز سال گذشته در کنار نقاط منفی، برای ما تجربیات و 
آموزه های بسیاری داشت و در واقع محل تمرکز و تامل بود. 
نکاتی که شاید حواسمان کمتر به آن بود و روشن شد باید 
خیلی بیش از این در دانشگاه به آن فکر کرد و برایش برنامه 
داشت که به نظر می آید کم برنامه داشتیم. بهادری جهرمی 
با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری مبنی بر شکل گیری 
نظم نوین جهانی افزود: آیا ما زیستن در دوره ای که تغییر 
هندسه قدرت اتفاق می افتد را باور کرده و برای آن برنامه 
داریم؟ چقدر برای خود و نسل بعد جا انداختیم که انقلاب و 
جمهوری اسلامی در ضربه زدن به نظم ناعادلانه و ظالمانه 
مبتنی بر قدرت نظامی و تفکر سرمایه داری دنیا چه نقشی 

داشته و موثر بوده است؟ 
  دلارزدایی در اقتصاد جهانی

سخنگوی دولت افزود: زمانی فکر کردن به دلارزدایی 
در اقتصاد جهانی نشدنی بود اما رهبری زیر سوال بردن 
این مبنای ناعادلانه طراحی شده را در معاملات جهانی 
آغاز کردند و نتیجه اقدام ۴۰ ساله در انقلاب اسلامی این 
شد که بعد از ۳۰ سال چین از شرق دنیا با برزیل در غرب 
دنیا موافقتنامه تعامل اقتصادی بدون دلار امضا کرد و این 
حرکت، عادی شکل نگرفته و بدون نقش آفرینی نبوده است. 
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به تهاجم اقتصادی 
و فرهنگی دشمن و جنگ شناختی گفت: ما چقدر در تقابل 
با این تهاجمات سنگر بستیم و مقابله کردیم؟ بهادری 
جهرمی با اشاره به شرایط کشور در ۱۰ سال گذشته )قبل 
از دولت سیزدهم( عنوان کرد: در این سال ها وضعیت اقدام 
و سنگربندی در مقابل تهاجم شناختی و فضای رسانه ای بر 
ذهن جوانان ما بسیار اثرگذار بوده و بیشتر این مساله تقصیر 
ما بزرگ ترهاست و در مسائل سال قبل به اساتید دانشگاه و 
پدر و مادرها نگاه کردم نه به دانشجوها و دانش آموزان؛ من و 
شمای اساتید در سال های گذشته آنچنان که از تفکر انقلابی 
و نیروی بسیجی انتظار می رود، در مسائل وارد نشدیم. دبیر 
هیأت دولت ادامه داد: دولت کنونی با تفکر انقلابی روی 
کار آمده و سعی می کند مشکلات را از درون حل بکند اما 
باید بپذیریم هنوز در میان نخبگان همفکر، اتفاق نظری 
درخصوص مسیر حل مشکلات و مسائل جاری کشور در 
بسیاری از موضوعات وجود ندارد. وی با تاکید بر لزوم مشورت 
در امور، در ادامه درباره انتصابات میانی و نقدهای مطرح شده 
در این زمینه اظهار کرد: این درست است و جزو نقاط ضعف 
ما بوده اما سوال این است چه کسی باید کادرسازی بکند و 
آیا همه نیروها روی یک ساختار به عنوان حزب توافق دارند؟ 
بهادری جهرمی با تاکید بر اینکه وقتی فردی انتخاب می شود 
نیاز به حمایت دارد، تصریح کرد: در حوزه کادرسازی ضعیف 
عمل کردیم و باید تلاش بیشتری برای شناسایی نخبگان 

اجرایی و مدیران توانمند و انقلابی صورت دهیم.
  ضعف در حوزه انتصابات

دبیر هیأت دولت با بیان اینکه در حوزه انتصابات نقطه 
ضعف داریم اما نه اینکه این را عامل بدانیم، گفت: همان 
فردی که انتخاب شده، وقتی دورش را بگیریم و حمایت 
کنیم، موفق عمل می کند و تفکر بسیجی، انقلابی و هیأتی 
این بوده است. چرا این تفکر در اداره جامعه کمرنگ دیده 
می شود؟ اگر مسئولی ضعفی دارد چقدر سعی کردیم ضعف 
را جبران و کمکش کنیم؟ وی با اشاره به اینکه زمان آغاز به 
کار دولت سیزدهم در شهریور ۱۴۰۰ روزانه ۷۰۰ نفر به 
علت کرونا جان خود را از دست می داد، افزود: در آن زمان 
تورم ۵۹.۳ درصد و رکورد تورمی تاریخ ۷۰ ساله را داشتیم و 
وضعیت سلامت و اقتصاد کشور بحرانی بود. بهادری جهرمی 
تصریح کرد: دولت سیزدهم وقتی روی کار آمد، شروع کارش 
مدیریت بحران بود اما این قدر تبیین نکردیم و دفاع نکردیم 
که خودمان به خودمان شک کردیم و هر جا می رویم جواب 
اشتباهات دولت قبل را ما داریم پس می دهیم. سخنگوی 
دولت اظهار کرد: ما مردم را قبول داریم و مسائل را به آنها 
می گوییم، مردم وقتی مشکلات را بدانند به ما کمک می کنند 
و تورم کاهش داشته با وجود اینکه در سطح جهانی تورم در 
حد چهار برابر در برخی کشورها به دلیل جنگ اوکراین و 
تزریق نقدینگی برای جبران مسائل کرونا بوده است. وی 
ادامه داد: در سال تورم جهانی، نرخ تورم از ۶۰ درصد به ۴۶ 
درصد در کشور ما رسید در حالی که اغتشاشات را نیز در 
سال گذشته داشته ایم. ضمن اینکه تورم تولیدکننده از ۸۰.۹ 
درصد در مرداد ۱۴۰۰ به ۳۷.۳ درصد در سالجاری کاهش 
یافته است. بهادری جهرمی بیان کرد: درست است مشکلات 
هست اما رو به درمان است، مانند سلامت و دیگر مسائل، حل 
می شود و با اتکاء به خود واعتماد به نفس حتما و حتما آینده 

ایران از امروز ما به مراتب روشن تر و بالاتر است. 

   آرمان ملی – مطهره شفیعی: بدون شک 
نمی توان جمیله علم الهدی را فردی ناآشنا به تحولات 
کشور و جهان دانست. همسر سید ابراهیم رئیسی، 
دارای مدرک دکتری فلسفه تعلیم و تربیت از دانشگاه 
تربیت مدرس همچنین دانشیار و عضو هیأت علمی 
دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی دانشگاه شهید 
بهشتی است اما گاهی اوقات اظهارات قابل تاملی 

دارد. مانند مصاحبه اخیرش با تلویزیون ونزوئلا.
  سن درختان، سند خانم استاد دانشگاه 

شد!
 به عنوان نمونه وی گفته است: »سن درختان 
دانشگاهی که من در آن تدریس می کنم از عمر 
آمریکا بیشتر است. به همین خاطر ایرانیان از 
این همه تلاش آمریکا ]برای تحریم یا براندازی[ 
خنده شان می گیرد.« پس از این اظهارات بود که 
برخی یادآوری کردند: »دانشگاه شهید بهشتی 
)دانشگاه ملی ایران( در سال ۱۳۳۸ پایه گذاری شده 
حال آنکه ایالات متحده ۲۴۷ سال قبل به استقلال 
رسیده است.« عصر ایران به بررسی عمر درختان 

دانشگاه شهید بهشتی پرداخته و نوشته است: »اول اینکه با 
توجه به اینکه دانشگاه ملی ایران با دستور محمدرضا پهلوی 
به دکتر علی شیخ الاسلام در ۷۰ هکتار از اراضی اوین بنا شد 
چنانچه قبل تر باغ بوده باشند احتمال دارد که عمر برخی 
درختان بالای ۱۵۰ سال باشد اما نویسنده این سطور که دهه 
۶۰ در این دانشگاه تحصیل کرده درختان تناور بالای ۱۰۰ 
سال مانند محوطه دانشگاه تهران را به خاطر نمی آورد.« برخی 
برایشان این سوال پیش آمد که رشد درختان چه ارتباطی با 
تلاش آمریکا علیه ایران دارد و چه تشابهی سبب شد تا همسر 

رئیس جمهور به مقایسه دو این موضوع با یکدیگر بپردازد. 
  زنان کار نکنند، فقط درس بدهند!

  بخش دیگر اظهارات جمیله علم الهدی درباره فعالیت زنان 
بود. او در این مصاحبه گفته است: »به نظر من، بدون حمایت 
خانواده، دولت ها اغلب از زنان سودجویی می کنند. در حالی که 
زنان، حتی شاید از نظر کمیت دو برابر مردان هستند و بنابراین، 

منفعتی که برای جوامع دارند، دوچندان است. متاسفانه، 
دولت ها، به نام آزادی کسانی که از زنان سودجویی می کنند، 
دو نوع سودجویی دارند؛ سودجویی از زنان به عنوان نیروی کار 
و سودجویی از جنسیت آن ها. فکر نکنید که من از مردانی که 
رفتار بدی دارند، حمایت می کنم. هرگز این طور نیست. رفتار بد 
یک مرد در خانواده اش به اندازه رفتار بد یک زن در خانواده اش 
بد است، ارزشی منفی و غیرقابل قبول است. من می دانم که 
ونزوئلایی ها و ایرانی ها عدالت خواه هستند. ما مخالف ظلم 
هستیم. در حالی که می خواهیم زن، زن باشد؛ نمی خواهیم 
مثل مرد باشد. چرا ما باید مانند مرد کار کنیم، مانند مردان 
درس بخوانیم، مانند مردان حرف بزنیم و مدام رفتارهای 
خشونت آمیز انجام بدهیم؟« آنچه همسر رئیس جمهور بیان 
کرد با واقعیت زندگی خودش در تناقض است چرا که هم مانند 
برخی مردان تا کسب مدارج بالای علمی و تحصیل کرده و هم 
شاغل است پس فردی که خود این روال را طی کرده نمی تواند 

چنین توصیه هایی داشته باشد. با مرور اظهارات 
علم الهدی می توان نتیجه دیگری گرفت و آن هم اینکه 
او برخی مشاغل را برای زنان مناسب می داند اما توجه 
ندارد که نماینده تمام زنان ایرانی نیست که بتواند 
برای آنها نوع شغل و تحصیلات را تعیین کند. همسر 
رئیس جمهور چندی پیش گفته بود: »برنامه آموزشی 
حوزه بانوان باید به سمت تربیت استاد دانشگاه، معلم 
مدرسه، مربی مهدکودک و… پیش رود و این نهاد 
می تواند زیرساخت خوبی نیز برای شبکه سازی، 
هم افزایی و تغذیه دانشگاه ها و مدارس باشد.« برخی این 
سوال را مطرح کردند که آیا استاد دانشگاه یا معلمی و... 
شغل محسوب نمی شود و خانم علم الهدی شغل خود را 

مستثنی کرده است؟
  سوال از علت مرگ مهسا امینی

 او درباره مرگ مهسا امینی هم اظهارات گذشته خود 
را تکرار کرد و گفت: »منبع تمامی این بمباران های 
رسانه ای آمریکاست. همچنین خوب است به یاد داشته 
باشیم که خود آمریکا سال ها از یک دیکتاتوری در 
ایران حمایت کرد. پس از حمایت از این دیکتاتوری، از 
خانواده و پسر او هم حمایت می کند. کسانی که از آن دیکتاتوری 
حفاظت و دفاع کردند، حالا هم با این دیکتاتوری رسانه ای 
در حمایت از این زن همین کار را می کنند. تمام آن غوغای 
رسانه ای ساختگی بود.« علم الهدی درباره موضوع مرگ مهسا 
امینی بیان کرد: »در یک نهاد پلیس، زنی با نوعی حمله قلبی 
جان خود را از دست داد. یک تیم پزشکی به آن جا رفت تا آنچه 
رخ داده را بررسی کند. مانند هر جای دیگری در کشور ما، یک 
کمیته پزشکی تشکیل شد تا درباره دلیل یک مرگ نامعلوم 
تحقیق و بررسی کند. اگرچه رسانه ها از این مورد سودجویی 
کردند و از آن علیه ملت، کشور، نظام، مقامات و انقلاب ما 
استفاده کردند.« وی در زمستان سال گذشته هم در گفت وگو 
با »RTV« در بخشی از سخنان خود، در خصوص ناآرامی های 
اخیر در ایران در پی فوت مهسا امینی پس از بازداشت از سوی 
گشت ارشاد گفت که »آمریکا تلاش دارد چهره نادرستی از 
ایران و روسیه در جهان به نمایش بگذارد و هراس افکنی بکند.«
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جمیله علم الهدی سن درختان دانشگاه شهید بهشتی را بیشتر از عمر آمریکا عنوان کرد!

استدلال درختی!
    عضو هیات علمی دانشگاه: چرا باید مثل مردها درس بخوانیم و کار کنیم!

   آرمان ملی- یاسمین طالقانی: این روزها بارها واژه 
هوش مصنوعی مطرح شده است مانند کنترل بی حجاب ها 
با هوش مصنوعی! هوش مصنوعی، هوشی است که توسط 
ماشین ها ظهور پیدا می کند، در مقابل هوش طبیعی که 
توسط جانداران شامل انسان ها نمایش می یابد. اما پیش از 
هرچیز باید این موضوع را دانست که کلمه هوش، نشان دهنده 
امکان استدلال است و اینکه آیا هوش مصنوعی می تواند به 
توانایی استدلال دست یابد یا خیر، خود موضوع اختلاف 
محققان است. کتاب های AI پیشرو، این شاخه را به عنوان 
شاخه مطالعه بر روی »عوامل هوشمند« تعریف می کنند: 
هر سامانه ای که محیط خود را درک کرده و کنش هایی را 
انجام می دهد که شانسش را در دستیابی به اهدافش بیشینه 
می سازد. برخی از منابع شناخته شده از اصطلاح »هوش 
مصنوعی« جهت توصیف ماشینی استفاده می کنند که 
عملکردهای »شناختی« را از روی ذهن انسان ها تقلید 
می کنند، همچون »یادگیری« و »حل مساله.« ۲۵ خرداد 
خبرگزاری فارس، تصاویری در قالب یک گزارش منتشر 
کرده که در آن گفته شده با استفاده از هوش مصنوعی، هویت 

خانم های بدون حجاب شناسایی خواهد شد!
  ارتباط هوش مصنوعی با حجاب 

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس درباره لایحه حجاب 
 و عفاف به رویداد ۲۴ گفته است: »لایحه عفاف و حجاب که 
اکنون یک فوریت آن در مجلس رای آورده است، نقاط ضعف و 
قوتی دارد. این لایحه ظرفیت های الکترونیک را به کار گرفته و 
به سمت ضابطه مند کردن به واسطه هوش مصنوعی در اجرای 
قانون حرکت کرده است.« احمد راستینه افزود: »در خصوص 

اشکالات لایحه باید بگویم احکامی که ارائه داده، چندان 
بازدارنده نیست، یعنی نمی تواند کشف حجاب را به عنوان جرم 
که در قانون مجازات اسلامی ماده ۶۳۸ تایید شده و در قانون 
اساسی بر زیست عفیفانه تاکید شده، حفظ کند. گناه متولیان 
کم کار در دستگاه های ذی نفع در اجرای مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برای موضوع عفاف و حجاب، کمتر از کسانی 
که کشف حجاب کردند، نیست.« وی خاطرنشان کرد: »قصه 
کشف حجاب در مملکت، فقط با جرم انگاری حل نمی شود. 
ما در این راستا، نیازمند اجرای دقیق مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در حوزه اقناع سازی، آموزش و تحول در نظام 
فرهنگی کشور هستیم. کسی که کشف حجاب کرده، براساس 
قانون، جرم مرتکب شده و متولیان و مجریان امر، حتما باید 
با قانون شکنان برخورد کنند. احکام لایحه عفاف و حجاب، 
خیلی بازدارنده نیست، ولی موثر است. صرف این لایحه ما 
نمی توانیم کشف حجاب را تمام و کمال جمع کنیم اما با 
اصلاح برخی احکام آن می توانیم به سمت اصلاح پدیده کشف 
حجاب در کشور حرکت کنیم.« سخنگوی کمیسیون فرهنگی 
مجلس توضیح داد: »معتقدم دولت و قوه قضائیه در مقابله با 
پدیده کشف حجاب، کوتاهی کردند. وقتی با محافظه کاری 
با موضوعات برخورد می کنید و به هنگام و به موقع به حوزه 
آسیب های فرهنگی و چالش های اجتماعی ورود نمی شود، 
این آسیب های فرهنگی به معضل اجتماعی تبدیل می شود. از 
این رو، دولت و قوه قضائیه باید خیلی زودتر از این ها وارد میدان 
عمل می شدند و اگر نیاز به لایحه بود، زودتر می فرستادند و 
اگر نه، قانون را دقیق اجرا می کردند. تاکید دارم بگویم دولت 

و قوه قضائیه در اجرای قانون، کوتاهی کردند.«

  واکنش عباس عبدی چه بود؟
عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب در واکنش به 
شناسایی زنان بدحجاب توسط هوش مضنوعی نوشت: 
»توسعه نیافتگی یعنی اینکه لپ تاپ مک بوک پرو را از 
آمریکا بخری بیاری اینجا با آن فیلم های کارتونی ببینی. 
یا بنز آخرین مدل را بخری و اینجا با آن آجر جابه جا کنی. 
مثل استفاده از هوش مصنوعی برای شناسایی زنانی که در 

خیابان هستند و خود را پوشیده هم نمی کنند.«
از طریق هوش  با شناسایی  اروپا    مخالفت 

مصنوعی 
اعضای پارلمان اروپا با ۳۳۵ رای موافق در مقابل ۲۳۵ رای 
مخالف، اصلاحیه ای را که می توانست راه را برای متوسل 
شدن مجریان قانون به شناسایی بیومتریک در موارد 
استثنایی هموار کند، رد کردند. بیومتریک به سیستم هایی 
اطلاق می شود که ویژگی های بیولوژیکی، مانند ویژگی های 
چهره، ساختار چشم و اثر انگشت را برای تعیین هویت فرد، 
بدون رضایت شخص، تجزیه و تحلیل می کنند. ممنوعیت 
مصوب پارلمان اروپا بخشی از پیش نویس قانونی است که 
به عنوان قانون هوش مصنوعی شناخته می شود و هدف آن 
تضمین توسعه سیستم های هوش مصنوعی انسان محور، 
اخلاقی، مسئولانه و سازگار با محیط زیست در سراسر 
اتحادیه اروپا است. این مقررات، که اولین تلاش جهانی 
برای مهار بهره گیری افراطی از هوش مصنوعی محسوب 
می شود، پیش از اجرایی شدن باید با مشارکت پارلمان اروپا 
و کشورهای عضو اتحادیه اروپا مورد بحث و بررسی نهایی 

قرار گیرد. 

راستینه از اجرای لایحه حجاب  و عفاف با هوش مصنوعی خبر داد

هوشمصنوعیدرخدمتمعرفیبیحجابها!
      اروپا مخالف شناسایی از طرق هوش مصنوعی است

 انتشار نامه ای خبرساز 
   فعالیت علیرضا دبیر 

غیرقانونی است!
 آرمان ملی: رئیس فراکسیون فرهنگ 
به  خطاب  نامه ای  در  مجلس  عمومی 
سیدحمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان 
خواستار رسیدگی به شرایط ۷ رئیس )فعلی 
و اسبق( فدراسیونی شد که هم زمان عضو 
هیات علمی دانشگاه ها هستند. طبق رای 
دیوان عدالت اداری و قانون مدیریت کشوری 
ماموریت اعضای هیات علمی دانشگاه ها 
ابطال شده است. همین مساله هم باعث شد 
تا سیدمجتبی محفوظی، رئیس فراکسیون 
فرهنگ عمومی، عضو هیات رئیسه و دبیر 
اول کمیسیون فرهنگی در نامه خود خطاب 
به وزیر ورزش عنوان کند: حسب رای هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری ماموریت اعضای 
هیات علمی رسمی یا پیمانی به وزارت ورزش 
یا یکی از فدراسیون های ورزشی یا حتی 
ماموریت کارمندان فدراسیون های ورزشی 
به وزارت ورزش با صدور مجوز امکان پذیر 
نخواهد بود و این افراد باید به مرکز فعالیت 
خود بازگشته و فعالیت های آموزشی را از 
سر بگیرند. در ادامه این نامه چنین آمده 
است: چنانچه در بررسی اولیه محرز گشته 
است، رای مذکور دیوان شامل هفت نفر از 
روسای کنونی فدراسیون ها شامل تیروکمان، 
بدنسازی، کشتی، اسکی و… می شود. 
لذا ضمن این که حضور فعلی روسای این 
فدراسیون ها غیرقانونی به شمار می آید، 
دستور فرمایید رای دیوان عدالت اداری در 
انتخابات هیات رئیسه فدراسیون ها سال 
۱۴۰۲ همراه با دقت بیش از قبل لحاظ گردد 
و در بررسی صلاحیت ها در قانون اجرا شود 
و دفتر دبیرخانه فراکسیون را نیز از نتیجه 
مطلع کنید. یک منبع آگاه در وزارت ورزش 
درحالی صحت این نامه و رسیدن آن به وزارت 
ورزش و جوانان را تایید کرد که طبق این نامه، 
درحال حاضر فعالیت غلامرضا شعبانی بهار 
رئیس فدراسیون تیروکمان، عبدالمهدی 
بدنسازی،  فدراسیون  رئیس  نصیرزاده، 
علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی، عباس 
نظریان رئیس فدراسیون اسکی مشمول نامه 
فراکسیون فرهنگ عمومی ورزش می شوند و 
با این حساب ادامه فعالیت شان در راس این 
سه فدراسیون غیرقانونی محسوب می شود. 
این در حالی است که اخیرا ۲۲ تیرماه به عنوان 
تاریخ برگزاری انتخابات فدراسیون کشتی 
هم اعلام شد. در نامه محفوظی خطاب به 
سجادی درحالی از ۷ رئیس فدراسیون نام 
برده شده که نام فضل ا... باقرزاده، مهدی 
گودرزی و امیری خراسانی هم در لیست 
مذکور دیده می شود حال آن که این سه نفر 
دیگر رئیس فدراسیون های شمشیربازی، 
سه گانه و روستایی و عشایری نیستند. حال 
باید منتظر ماند و دید وزارت ورزش و جوانان و 
در راس آن سیدحمید سجادی وزیر ورزش در 
آستانه بازی های آسیایی و سال کسب سهمیه 
المپیک، چه تصمیمی درخصوص نامه رسیده 

از مجلس خواهد گرفت. 
  حواشی کار دست »دبیر« می دهد؟

 نباید فراموش کرد که اقدامات دبیر در 
ماه های اخیر باحاشیه همراه بوده است. 
مانند اردیبهشت که علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی اخیرا در جلسه مجمع 
عمومی فدراسیون کشتی با یک خبرنگار 
وارد درگیری لفظی شد. او در همین راستا 
درباره حواشی جلسه انتخابات مجمع هیأت 
کشتی استان مازندران و بیرون کردن خبرنگار 
حاضر در جلسه گفت: اصلا مهم نیست! مهم 
این است که جلسه خوب برگزار شد و ایشان 
هم باید می فهمید که حرف بی ربط نزند. او 
در جواب به منتقدان بیان داشت: »اگر خدا 
از من راضی باشد خوشحالم، هیچ چیز جز 
رضایت خدا من را ارضا نمی کند. آن هایی که 
با من زندگی کردند می دانند. به من می گویند 
جانماز آب کش است. بیست سال است این 
را به من می گویند. من می گویم اگر فیلم و 
سریال هم باشد تمام می شد. اوشین هم دو 
سال طول کشید. من همین هستم، مگر من 
شما را نقد می کنم؟ من عادت دارم. بگذارید 
بگویند. کار جلو برود، کشتی جلو برود، من 
مشکلی ندارم. بعدا مشخص می شود طرف 
سیاه کار بوده یا نبوده است. این فضای مجازی 
است دیگر. اصلا برای مهم نیست اینها گناه 
من را پاک می کنند.« پیش از آن هم دبیر 
یک جلسه رسمی شروع به نمازخواندن کرد. 
دبیر در واکنش به این اتفاق اظهارکرد: »این 
نماز مستحبی بود و نیاز به قبله نداشت و 
چون نیت کرده بودم باید حتما در این زمان 
خوانده می شد. شخصی که این فیلم را نیز 
گرفته بود پیش من آمد و من گفتم که راضی 
به پخش شدن آن نیستم. خدا را شکر ما 
کار غیرشرعی نکردیم و کتک می خوریم. 
دو روز قبل مصاحبه ای داشتم و از خجالت 
ضدانقلاب درآمدم و گفتم به زودی حاشیه ای 
برایم ایجاد می شود؛ به طور حتم امروز هم 
بعد از توضیحاتم درباره ماجرای نمازخواندن 
می کنند.  درست  دیگری  حواشی  باز 
خوشخبتانه من به خاطر نماز کتک خوردم 
نه این که بگویند فلانی مشروب خور است یا 
دنبال ناموس مردم بوده!« البته عبدالمهدی 
نصیرزاده، عضو هیات رئیسه فدراسیون 
کشتی ادامه داد: قسم می خورم دبیر به بیات 
گفت »این فیلم را پخش نکن و بگذار وقتی 

مُردم پخش کن.«

 

 هر آنچه 
شرایط را بهتر کند 

مطلوب است 

 برجام در زندگی مردم تاثیر داشت؟ رئیس جمهور 
پیشین کشورمان در پیامی به سومین کنگره سراسری 
حزب توسعه ملی نوشت: هر چند که اگر از دوسال 
پیش امر بازگشت به برجام که مذاکراتش صورت 
گرفته بود تحقق می یافت، منافعی که نصیب کشور 
می شد بیشتر و عدم  النفع ها که از این تعلل پدید آمد 
کمتر بود. ولی به هر حال آنچه وضع نگران کننده مردم 
را ولو اندکی بهتر کند امر مطلوبی است. محمد خاتمی 
افزود: از سوی دیگر، باید نسبت به اموری که امیدها را 
از گشایش در امور به خصوص در امر حاکمیت مردم بر 
سرنوشت و تامین آزادی اساسی و احترام به مردم و نگاه 
داشت حرمت آنان و تحول اساسی در زندگی مردم را 
کم کند نگران بود. در این زمینه نیز می توان مشکلات و 
دردها را شناخت و بیان کرد و همدلی خود را با جامعه 
متکثر نشان داد و نسبت به آنها و احیانا راه هایی که 
می تواند برون رفت از تنگناها و مشکلات را نشان دهد 

روشنگری کرد. 

    

  تورم 50 درصد 
برای 5 سال متوالی

 این روزها نارضایتی ها درباره تورم وجود دارد. 
دبیرکل حزب کارگزاران گفت: اولین نیاز مردم یک 
تجدیدنظر و تحول در عرصه روابط بین المللی و 
منطقه ای ایران است که نیازی فوری در جهت رهایی 
و برون رفت از بن بست های فعلی کشور محسوب 
می شود. حسین مرعشی افزود: دومین نیاز کشور 
تمرکز و تکیه بر اصلاح شاخص های اقتصادی است 
که مقام معظم رهبری شعارهای سال را بر مبنای 
آن لحاظ کرده اند. مرعشی خاطرنشان ساخت: در 
حال حاضر شاهد یک تورم بالای ۵۰ درصد هستیم 
که برای ۵ سال متوالی تعادل زندگی را به هم زده و 
منشا فشارها و نابسامانی های بسیاری است، لذا کارد 
به استخوان مردم رسیده است. وی به سومین موضوع 
تحت عنوان پذیرش تنوع فرهنگی و تنوع اجتماعی در 
ایران اشاره کرد و یادآور شد: در حوادث پاییز ۱۴۰۱ این 
تنوع خودش را نشان داد و مشخص شد جامعه ایران 

یک ملت هست. 

 هنوز انتقادها به ممنوع النطق کردن یک نماینده ادامه 
دارد. یک نماینده مجلس تاکید کرد: اگر دموکراسی و 
آزادی بیان در مجلس دچار مشکل شود دیگر واویلا است. 
غلامرضا نوری قزلجه درباره تذکرش پیرو ممنوع النطق 
شدن احمد علیرضابیگی پس از اظهارنظرش درباه 
خودروهای شاسی بلند که با واکنش های روبه رو شده بود، 
گفت: تذکر من صرفا برای شخص آقای بیگی یا محتوای 
مباحثی که بین ایشان، هیأت نظارت و یا رسانه  ها رفته 
نیست؛ اصلا به این بحث ها ورود پیدا نمی کنم هر شخصی 
مسئول حرف هایی است که بیان می کند. تذکرم بیشتر به 
این امر معطوف است که به هیچ دلیلی نمی توان نماینده 
را از نطقی که دارد و وظیفه و ابزار اصلی  نمایندگی اش 
است، باز دارد. وی با اشاره به این که زمانی که می گوییم 
نماینده ای حق نطق ندارد یعنی حق نمایندگی ندارد، 
خاطرنشان کرد: در اینجا حقوق ملت، مردم حوزه 
انتخابیه و خود نماینده مطرح است و به هیچ وجه طبق 

قانون اساسی پذیرفته نیست.

نماینده ای که  حق 
نطق ندارد یعنی حق 

نمایندگی ندارد 


